
 

 

ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ 

ΠΑΣΟΚ – ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Τετάρτη, 6 Ιουλίου 2022 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους Υπουργούς: 1) Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Γ. Γεωργαντά 
                 2)  Εσωτερικών, κ. Μ. Βορίδη 
      3) Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Κ. Σκρέκα 
      4)  Οικονομικών, κ. Χρ. Σταϊκούρα  
                                            5) Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, κ. Χρ. Στυλιανίδη 
       6) Πολιτισμού κ. Λ.Μενδώνη  
       7) Τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, κ. Χ. Τριαντόπουλο 
 
Θέμα: «Αναγκαία η άμεση αντιμετώπιση των προβλημάτων που έχουν προκληθεί από την 
πυρκαγιά της 4ης Ιουλίου 2022 στον Ελαιώνα Άμφισσας» 
 
Κύριοι Υπουργοί, 
Η λύπη και ο θυμός των πολιτών στη Φωκίδα είναι μεγάλος καθώς, για δεύτερη φορά σε μια 
δεκαετία, στις 4 Ιουλίου 2022 κάηκε ο Ελαιώνας του Δελφικού Τοπίου, χώρος 
προστατευόμενος από UNESCO, ενώ πέρυσι, οι καταστροφές στη Δωρίδα άφησαν βαρύ 
αποτύπωμα. Οι πληγές, περιβαλλοντικές, οικονομικές μεγάλες και η αντιμετώπισή τους 
απαραίτητη και αναγκαία.  
Ο παραδοσιακός ελαιώνας της Αμφίσσης, είναι ο μεγαλύτερος συνεχόμενος ελαιώνας των 
Βαλκανίων με έκταση 67.000 στρέμματα και περίπου 850.000 ελαιόδεντρα. Το μεγαλύτερο 
ποσοστό των δέντρων είναι της ποικιλίας Άμφισσας, η ηλικία των οποίων χάνεται στα βάθη 
των αιώνων. Όλα αυτά συνθέτουν ένα μοναδικό οικοσύστημα στο οποίο βασίζεται η 
οικονομική και τουριστική ανάπτυξη της Φωκίδας. Δυστυχώς η  εμπειρία της πυρκαγιάς του 
2013, δεν αποτέλεσε στοιχείο ενεργοποίησης της πολιτείας για την προστασία του Ελαιώνα 
της Άμφισσας. Η παρελκυστική τακτική και η  μη έγκριση της μελέτης διαχείρισης του Ελαιώνα 
και εφαρμογής αυτής, δεν δείχνει να έχει διδάξει, εάν και η παραγωγική γη, στις νέες 
κλιματολογικές συνθήκες κρίσης, δείχνει στους κατοίκους ότι η διατήρηση της παραγωγικής 
γης δεν αποτελεί  βασική προτεραιότητα και της Κυβέρνησης ΝΔ και της Περιφέρειας, 
Επειδή το έργο άρδευσης του Ελαιώνα ξεκίνησε το 2011, αλλά παραμένει ακόμη σε 
εκκρεμότητα, 
Επειδή ένα έργο άρδευσης σε λειτουργία σήμερα θα μπορούσε να αποτρέψει την εξάπλωση 
της πυρκαγιάς,  
Επειδή η μελέτη διαχείρισης του Ελαιώνα είναι υποχρεωτική διαδικασία, την επιβάλλει η 
απόφαση για την αλλαγή των ορίων ζώνης Α και Β Δελφικού Τοπίου, από το 2012  
Επειδή ζούμε σε εποχές περιβαλλοντικής κρίσης και οι φυσικοί πόροι δεν είναι δεδομένοι, 
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Επειδή η Φωκίδα, όπως και η υπόλοιπη Στερεά Ελλάδα δεν μπορούν να χάσουν πολύτιμο 
χρόνο, πόρους και ενέργεια σε ό,τι αφορά την παραγωγή του πρωτογενή τομέα με χρήση 
ορθών πρακτικών και μη σπατάλη πόρων και προς αυτή την κατεύθυνση τα προγράμματα 
ευφυούς γεωργίας, είτε ως δημόσιες υποδομές σε περιοχές, είτε ως ιδιωτικές ενισχύσεις, 
πρέπει να εκπονηθούν με αποτελεσματικότητα,  
Επειδή η διατήρηση του Δελφικού τοπίου είναι ύψιστη προτεραιότητα για την επιβίωση της 
περιοχής  
 
Ερωτάσθε κ.κ. Υπουργοί: 
1. Ποιος είναι ο σχεδιασμός για την προστασία, περιβαλλοντική και πολιτιστική για τον 

Ελαιώνα; Ποιος είναι ο συνολικός σχεδιασμός για υλοποίηση έργων διασφάλισης υδάτινων 
πόρων (π.χ. ενίσχυση των αποθεμάτων σε Εύηνο και Μόρνο,  λειτουργικότητα του παλαιού 
δικτύου, ανάγκη για μικρές φυσικές δεξαμενές; 

2. Ποια είναι η φετινή ενίσχυση της  επιχειρησιακής ικανότητας και ετοιμότητας στην 
περιοχή, μετά την περσινή καταστροφή στη Δωρίδα; 

3. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η υλοποίηση του επιχειρησιακού σχεδίου προστασίας του 
Ελαιώνα από πυρκαγιές ή πλημμύρες; Έχει αναπτυχθεί η χρήση σύγχρονων εφαρμογών 
«έξυπνης γεωργίας» για την καλλιέργεια του, αλλά και την προστασία του με ηλεκτρονικές 
εφαρμογές και συνεργασίες που προσφέρει το Εθνικό Αστεροσκοπείο; 

4. Ποιες οι ενέργειες  σας για την ολοκλήρωση του έργων Άρδευσης του Ελαιώνα Άμφισσας 
και Πεδιάδας Μόρνου; Ποιες οι εκκρεμότητες κάθε έργου και πότε προβλέπεται να 
ολοκληρωθούν;  

5. Ποιος ο οδικός χάρτης της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας για την αντιμετώπιση της 
κλιματικής κρίσης; Τι προβλεπ́ει για διαχείριση υδατικών πόρων, βιότοπους και 
βοσκότοπους;  

6. Ποιος ο σχεδιασμός της Κυβέρνησης για την στήριξη των αγροτών που έχουν πληγεί από 
την πυρκαγιά της 4ης Ιουλίου 2022 και ποιο το χρονοδιάγραμμα αυτού; 

7. Με ποιο τρόπο θα αποκατασταθούν τα ελαιόδεντρα που καταστράφηκαν, προτίθεστε να 
χορηγήσετε άμεσα δενδρύλλια ελιάς της τοπικής ποικιλίας για την άμεση επαναφύτευση 
όσων ελαιώνων καταστράφηκαν πλήρως ώστε να αποκατασταθεί η συνέχεια του τοπίου; 

8. Ποια μέτρα αρωγής θα εφαρμοσθούν στους ελαιοπαραγωγούς που δεν έχουνε 
συμπληρωματικά ή εναλλακτικά εισοδήματα;  

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Ανδρέας Πουλάς  

Γιώργος Μουλκιώτης 

Δημήτρης Κωνσταντόπουλος 

 




